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Banja Luka je grad poznat po svojim ljepotama, Å¡etaliÅ¡tu Å ehitluci,  Gospodskoj ulici i lijepim Ã…Â¾enama. Njene
aleje su prekrasne, a graÃ„â€˜evine  poput tvrÃ„â€˜ave Kastel kazuju koliko ovaj grad nosi vijekova u sebi.
MeÃ„â€˜utim, ono od Ã„Â•ega ovaj grad kao da bjeÃ…Â¾i i od Ã„Â•ega se naroÃ„Â•ito u zadnjih par godina
odroÃ„â€˜uje jeste rijeka Vrbas. 
 
 
 
 
 
  

 Uz dolazak novih stanovnika i takozvanu urbanicaziju grad Banja Luka kao  da polako zaboravlja na kojem mjestu se
njena kolijeva nalazi i gdje je  nastala - a to mjesto je u gornjem dijelu grada poznatom pod imenom  Gornji Å eher. Na
ovom mjestu se nalazi plaÃ…Â¾a VruÃ„â€¡ica s toplim banjama.  Ã„Å’ini se da ogroman broj BanjaluÃ„Â•ana nikada
nisu ni Ã„Â•uli za tople banje,  koje jesu svojevrno blago ovoga grada. Voda u banjama je ljekovita i  dostiÃ…Â¾e
temperaturu Ã„Â•ak i do 36 stepeni celzijusa, pa se korisnici istih  mogu banjati i zimi.
 
 FOTO ALBUM:
 
 Jedno vrijeme ovo mjesto je bilo zapuÅ¡teno ali uz entuzijazam  predsjednika udruÃ…Â¾enja Eko-kultura, Dragoslava
Kantara, koji u sebi nosi  radni elan, pozitivnu energiju i dobre ideje, doprinijelo je da VruÃ„â€¡ica  danas izgleda lijepo i
Ã„Â•isto.
 Dragoslav je odluÃ„Â•io da zasuÃ„Â•e rukave kako bi zapostavljenim banjama na  plaÃ…Â¾i VruÃ„â€¡ica povratio onaj
stari sjaj koje su imale nekada. Banja  Direklija koja je najstarija rimska banja na podruÃ„Â•ju Banja Luke bila je 
polupana i trebalo ju je renovirati.
 
 "S radom samo poÃ„Â•eo prije petnaestak godina kao fiziÃ„Â•ko lice. Tada joÅ¡  nisam osnovao udruÃ…Â¾enje jer je
najprije trebalo da se cijeli prostor  poÃ„Â•isti. Na prostoru gdje je banja Direklija bila je ogromna deponija. U 
poÃ„Â•etku sam radio sam a kasnije kada sam doÅ¡ao do novÃ„Â•anih sredstava i  materijala za rad organizovao sam
veÃ„â€¡u akciju Ã„Â•iÅ¡Ã„â€¡enja u kojoj je  uÃ„Â•estvovalo desetak ljudi", kaÃ…Â¾e Dragoslav Kantar.
 
 Dragoslav je svakodnevno radio na Ã„Â•iÅ¡Ã„â€¡enju tog prostora pa je prilikom  rada pronaÅ¡ao i novi topli izvor od
koje je nastala i banja koju je on  simboliÃ„Â•no nazvao Luka. Ova banja se nalazi pored rijeke Vrbas na  otvorenom
prostoru ispod ogromne stijene Å¡to joj daje atraktivan izgled i  najviÅ¡e se koristi u ljetnom periodu kada je nivo rijeke
manji.
 
  Kolijevka Banja Luke 
 
 U meÃ„â€˜uvremenu je Agencija za zaÅ¡titu nacionalnih spomenika BiH, 2004.  godine, tople banje proglasila
nacionalnim spomenikom. Negdje u tom  periodu je i Dragoslav Kantar osnovao udruÃ…Â¾enje graÃ„â€˜ana
Eko-kultura kako  bi svoj rad podigao na ozbiljniji nivo.
 
 Agencija za oÃ„Â•uvanje nacionalnih spomenika je zaduÃ…Â¾ila entitetsku vladu  da obezbjede sve pravne,
administrativne, tehniÃ„Â•ke i ekonomske mjere  kako bi se ovaj prostor stavio u funciju. MeÃ„â€˜utim na nivou vlasti
niko  po tom pitanju niÅ¡ta nije uradio pa su Ã„Â•lanovi udruÃ…Â¾enja Eko-kultura  napisali projekat Kolijevka Banja
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Luke koji u sebi ima rjeÅ¡enje kako da  se na najbolji naÃ„Â•in iskoristi ovaj prostor. 
 
 "Tu bi se angaÃ…Â¾ovali struÃ„Â•njaci iz oblasti istorije, turizma, prava i  arhitekture, od koji bi se traÃ…Â¾ilo da
svojim uÃ„Â•eÅ¡Ã„â€¡em daju miÅ¡ljenje i  izjasne kako bi se cjelokupan posao koji projekat obuhvata uradio na 
najkvalitetniji naÃ„Â•in", kaÃ…Â¾e Dragoslav i dodaje da grad jeste  deklarativno podrÃ…Â¾ao projekat ali samo pod
uslovom da isti proÃ„â€˜e kod  neke druge meÃ„â€˜unarodne organizacije koja bi donirala realizaciju  projekta.
 
  Banja Luka manjka turistiÃ„Â•kim sadrÃ…Â¾ajem 
 
 UdruÃ…Â¾enje Eko-kultura je dalo rjeÅ¡enje regulacionog plana na prostoru  VruÃ„â€¡ice, kojim je predloÃ…Â¾eno
da se cijeli prostor tretira kao botaniÃ„Â•ki  vrt koji bi imao svoje kulturne i turistiÃ„Â•ke sadrÃ…Â¾aje. U realizaciju 
projekta spada i izgradnja adekvatnog objekta koji bi sluÃ…Â¾io u svrhu  zaÅ¡tite prostora, a u isto vrijeme bi uz svoje
turistiÃ„Â•ke i ostale  sadrÃ…Â¾aje omoguÃ„â€¡io i samoodrÃ…Â¾ivosti udruÃ…Â¾enja.
 
 "Ovo bi rezultiralo da se mnogi ljudi zaposle, cijelo podruÃ„Â•je gornjeg  grada bi bilo okrenuto prostoru botaniÃ„Â•kog
vrta, te je vaÃ…Â¾nost projekta  kada se i to uzme u obzir mnogo veÃ„â€¡i nego Å¡to na prvi pogled izgleda",  tvrdi
Kantar.
 MeÃ„â€˜utim da bi se napravio jedan pristojan botaniÃ„Â•ki vrt sa svim  popratnim objektima potrebne su finansije koje
gradski oci nisu  obezbjedili te je ostalo na udruÃ…Â¾enju Eko-kultura da se brine za  odrÃ…Â¾avanje i opstanak tog
prostora kako se ne bi desilo da se sve opet  pretvori u deponiju.
 
 "Velika je Å¡teta Å¡to ljudi koji bi trebali da brinu o gradu nemaju viÅ¡e  interesovanja za naÅ¡ projekat. Banja Luka
nema niti jedno turistiÃ„Â•ko  mjesto gdje bi posjetilac mogao da se upozna za istorijom ovog podruÃ„Â•ja.  TvrÃ„â€˜ava
Kastel se renovira godinama tako da Ã„Â•ak ni ona nije u funkciji.  S obzirom da je na mjestu gdje se ove banje nalaze i
potekao grad, to  bi bilo odliÃ„Â•no za stanovnike Banja Luke koji bi imali sjajan prostor  gdje bi kvalitetno mogli da
provode vrijeme sa svim popratnim sadrÃ…Â¾ajem  koji bi tu postojao", kaÃ…Â¾e Dragoslav. 
 
  Ljekovita voda i endemsko bilje 
 
 Topla voda koja izvire iz banja na VruÃ„â€¡ici u sebi sadrÃ…Â¾i sumpor i jako  je ljekovita, stoga u periodu kada je
toplije vrijeme ovo mjesto posjeti  na stotine ljudi. Tu se preteÃ…Â¾no radi o  starijim osobama mada banje  koristi i
mlaÃ„â€˜a populacija. Kao Å¡to smo rekli na prostoru botaniÃ„Â•kog  vrta postoji i stara rimska banja Direklija koja je
zatvorena i nalazi  se u stijeni Å¡to joj daje na atraktivnosti. Ovu banju je Dragoslav  renovirao i napravio predulaz koji se
koristi kao svlaÃ„Â•ionica, te se u  toj banji ljudi kupaju i u hladnijem periodu.
 
 "Osim banja u ovom botaniÃ„Â•kom vrtu postoji izvor koji se zove Å ugavica  Ã„Â•ija voda lijeÃ„Â•i od raznih
koÃ…Â¾nih oboljenja, a vrijedno je napomenuti i  to da na izvoriÅ¡tu toplih banja raste i endemska biljka koja ima jako 
ljekovita svojstva i lijeÃ„Â•i od veneriÃ„Â•nih bolesti", rekao je Dragoslav.
 
 Zbog ovog prebogatog ljekovitog izvoriÅ¡ta koje se nalaze na predivnoj  oaziji zdravlja i ljepote VruÃ„â€¡ici,
Dragoslavova je ideja da se u  dogledno vrijeme, kada se projekat Kolijevka Banja Luke realizuje,  organizuju razni 
seminari koji Ã„â€¡e ljude da uÃ„Â•e zdravoj ishrani i  zdravom naÃ„Â•inu Ã…Â¾ivota. 
 
 "Ispred nas je mnogo ideja koja treba da praktiÃ„Â•no uradimo, a volje za  to ne nedostaje i uvjeren sam da sve dok
budemo razmiÅ¡ljali pozitivno  moÃ…Â¾emo vjerovati da Ã„â€¡emo kvalitetnije i Ã…Â¾ivjeti. Projekat Eko-kulture 
moÃ…Â¾e da bude sjajan primjer naÅ¡im sugraÃ„â€˜anima, ali i graÃ„â€˜anima drugih  gradova, da ako se malo
potrude mogu doprinijeti da se svijet barem malo  okrene ka boljem", rekao je na kraju Dragoslav.
 
 Izvor vijesti: klix.ba
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